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Dato: 21/11/2023 kl. 16.30-18.30 

Deltagere:  Bestyrelsen 

Fraværende:  

Orientering v.  
 

- Eleverne 
- Personale 

Bl.a. om trivselsmåling 
- Formanden, bl.a. om 
- Bl.a. om forældrehenvendelse 
- Ledelsen, kort om bl.a. 
- Status fra stjerneuge – regnskab og 

planer 
- Legeplads – etablering af udvalg 
- Økonomi  

Eleverne 
 
Medarbejderne 
Der er i øjeblikket megen sygdom både blandt personale 
og elever – op til halve klasser har været sygemeldte ad 
gangen. 
Det har givet en del vikardækning og skaber altid lidt mere 
uro. Vi håber at være over det værste nu. 
 
Der er juleklippedag på hele skolen på torsdag d. 30.11 
 
Formanden 
Der har været en forældrehenvendelse omkring 
mobilpolitik – det er uklart, hvor og hvornår eleverne kan 
have mobiltelefon med i skole. Uvisheden gælder bl.a. når 
man er på tur med klassen o.lign.  
Spørgsmålene tages med videre til kommende møde, hvor 
bestyrelsen begynder at formulere en mobil og medie 
politik. 
  
Ledelsen 
Stjerneuge – resultat ca. 15.000 kr. i overskud. Midlerne 
går til elevaktiviteter, bl.a. til æbleskiver til de ældre elever 
til juleklippedag og så har vi reserveret nogle midler til evt. 
egenfinansiering til en ny bålhytte (ansøgt ved Danfoss 
fonden)  
   
I forlængelse af masterplanen, er der afsat knapt 4 mio. kr. 
til udearealerne på Augustenborg Skole. Der er tilknyttet 
projektledelse, Jens Bak og Per Wøssner.  
Der oprettes en sparringsgruppe bestående af 
forældrerepræsentanter og én, af 
personalerepræsentanter.  
Torben, Claus, Jesper og Nicolai deltager som 
forældrerepræsentanter. 
Tina deltager sammen med forældrene som repræsentant 
for personalet.  
Gudrun indkalder til møde.  
 
Skolens økonomi er trængt – og det kommer den også til at 
være i de kommende år. Der er flere faktorer, der er 
ufordelagtige for skolens økonomi. Bl.a. er klasserne små 
og det udløser færre midler pr. klasse, end der reelt skal til, 
for at drive en klasse. Der et faldende elevtal i de 
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kommende år, da vi står over for en række mindre 
årgange, så der skal forventeligt ske tilpasninger i den 
forbindelse.  

Stjerneuge 41  
- Evaluering  
- Hvordan fungerede SB boden 
- Generelt indtryk 

o Stjerner og ønsker 
fremover 

- Regnskab og plan for indkøb 

 
- Cafeen gik rigtig godt  
- Responsen var positiv 
- Der kom virkelig mange kager ind – det var godt, at 

bageriet også kunne afsætte nogle af dem 
- Der blev solgt ca. 240 kopper kaffe  
- God opbakning – og det skal vi huske at kvittere for 

i lokalsamfundet 

- Trivsel – Go’ stil på Augustenborg 
Skole 

 
Temadrøftelse med fokus på trivsel og 
tryghed på Augustenborg Skole.  
Arbejdsspørgsmål: 

- Hvad udfordrer trygheden 
- Sprog, direkte og indirekte 

ekskluderende adfærd, fysisk uro 
(voldsom leg, udadreagerende 
adfærd over for ting/inventar eller 
andre elever), anden 
grænseoverskridende adfærd 

- Balancen mellem den enkelte og 
det store fællesskab 

- Forventninger og muligheder for 
at bevare og styrke trygheden 

- Forventninger og muligheder i 
samarbejdet med og mellem 
forældre 

-   
Fra sidste møde – begyndende drøftelse 
af Anti-mobbepolitik:  
Fra tid til anden kan der opstå mobning i 
skolen.  
I øjeblikket er der forældre, der taler om, 
at mobning finder sted.  
Alle skoler skal have en anti-mobbepolitik, 
som beskriver hvordan skolen arbejder 
med at forebygge og håndtere det.   
Skolens midlertidige anti-mobbepolitik 
ligger på hjemmesiden: Antimobbepolitik | 
augustenborgskole (aula.dk).  
Den skal behandles af skolebestyrelsen.  
Til drøftelse: 

- Hvad er mobning og i hvilket 
omfang er det aktuelt 

- Hvordan kan vi komme den til livs 

Punktet udskydes til næste møde 
  

https://augustenborgskole.aula.dk/antimobbepolitik
https://augustenborgskole.aula.dk/antimobbepolitik
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- Hvordan skal vores anti-
mobbepolitik se ud 

 
Pointer fra drøftelsen: 
Nogle elever kan følge sig generet af 
samme støj, som andre elever ikke er 
generet af. 
Der er delte meninger om hvad 
betegnelsen for mobning er.  
 
Det er altid svært at finde en balance i, 
hvor meget det brede fællesskab kan holde 
til. 
 
Dette tages som et temamøde d. 21 nov. 
Sammen med gennemgang af mobbe 

Eventuelt 
 

Dagens møde blev afholdt som Teams møde.  
Det fungerede godt. Forslag til drøftelse på kommende 
møde: Skal vi afholde hvert andet SB møde virtuelt? 

Huskeliste – og punkter til kommende 
dagsordner 

-  
- Forældrerådenes rolle 

Forældrerådenes rolle ikke helt klar og 
varierer meget. 
Drøftelse:  

- Skal vi formulere et princip herom 
eller en ’brugsanvisning’ eller 
beskrive forventninger til et 
forældreråd  

- kan vi opfordre og støtte 
forældrenes tiltag  

- hvordan fastholdes og styrkes 
forældrerådene, så de stadig har 
mod på at arrangere ture og 
overnatninger for klasserne uden 
for skoletiden 

- hvordan kan vi styrke 
forældrerådene i de ældre klasser 
også 

 
- SB – valg i 2024 

 
- MOBILPOLITIK - Smartwatches og 

mobiltelefoner – medbringes i 
skole – opbevaring i skoletiden 
m.v.  

Drøftelse i bestyrelsen for evt. input 
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Det er et stigende problem på mange 
skoler og der er bekymring omkring at der 
bl.a. kan tages billeder med urene. Det er 
uvist hvor store udfordringer 
Augustenborg Skole har med det, og derfor 
skal vi være opmærksomme. Punktet 
drøftes mhp. at formulere et princip og en 
’Sådan gør vi på Augustenborg Skole…’.  
 
 
Pointer fra mødet d. 21.11.23 I forhold til 
mobilpolitik  

- Hvad med når man skal på tur 
- Når man er i klub 
- Når SFO inviterer til pokemon-tur 
- Når man laver aktiviteter i 

undervisningen 
 

- Fonde man kan søge 
- Og hvad kunne vi søge om 

 
- Der ønskes drøftet om bestyrelsen 

kan komme ud til alle 
forældremøder 

 
 
 

 

 


